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Van de redactie 

Allereerst onze verontschuldigingen 
dat in de vorige Novioposta in het 
programma de data van de vrijdag
avond bijeenkomsten zijn weggeval
len. 

In dit nummer wil len we wat meer 
aandacht schenken aan onze biblio
theek. Op de voorpagina vindt u al een 
afbeelding met een aantal boeken die 
in onze bibliotheek staan. Ook op deze 
pagina staan een aantal afbeeldingen 
en verder nog elders in dit blad. Meer 
informatie in de rubriek "Van uw se
cretaris" en in het verslag van de Jaar
vergadering. 

Opnieuw China 

In het vorige nummer van Novioposta 
stond een artikel over een kaart uit 
China. Daarin stond dat eenzelfde 
kaart naar Nederland nog niet was 
aangekomen. Misschien zijn er be
langrijke mensen bij PostNL die N o v i 
oposta lezen, want na enige ti jd is de 
kaart toch bezorgd. 

De bibliotheek is er voor alle leden. Als 
u verder w i l komen met uw verzame
ling is informatie een noodzaak. Goog
le op internet levert die meestal niet, 
dus kijk eens in onze bibliotheek. 
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Programma 1e helft 2013 

Vrijdag 1 februari, ledenavond, waarop de traditionele 'Ongeregelde Vei
l ing ' (geen losse zegels of series, wel dozen, stockboeken, volle A4- insteek
bladen, e.d.). 
Dinsdag 19 februari, middagbijeenkomst (let op: in zaal 4); 
in februari geen ruilavond op maandag, maar . .. 

Op zondag 24 februari 2013 is er van 10:00 tot 16:00 uur weer Postzegel -
Totaal in alle zalen van 'De Klokketoren'. Behalve handelaren, jeugdtafel, 
rommeltafel, enz. is er gelegenheid kennis te maken met de diverse activi
teiten binnen de vereniging 'Noviopost". 

Vrijdag 1 maart, ledenavond. 
Dinsdag 19 maart, middagbijeenkomst (let op: in zaal 4); 
Maandag 25 maart, ruilavond met thema: Scandinavië en landen rond de 
Middellandse Zee. 

Vrijdag 5 april , ledenavond, tevens kijkavond voor de kavels van de 
halfjaarlijkse veiling op zaterdag 6 april . 

Zaterdag 6 april : halfjaarlijkse, grote veiling. Alleen toegankelijk voor leden 
(en hun introducés.) Gelegenheid tot bezichtiging van de kavels van 10:30 
uur tot 12:00 uur. Aanvang van de veiling om 13:30 uur. 
Dinsdag 16 april , middagbijeenkomst; 
Maandag 22 april , ruilavond met thema: Duitsland en Azië. 

Vrijdag 3 mei, ledenavond; 
Dinsdag 21 mei, middagbijeenkomst. 
Maandag 27 mei, ruilavond met thema: Oostenrijk & Zwitserland en 
Midden- & Zuid Amerika. 

Vrijdag 7 juni , ledenavond. Tevens veiling met inzet BOD voor alle kavels. 
Als afsluiting van het seizoen is er een gratis presentieverloting met een 
prijs voor iedere aanwezige. 
Dinsdag 18 juni , middagbijeenkomst; 
Maandag 24 juni , ruilavond met thema: Engeland & Gebieden, en ook 
Noord Amerika, Australië en Nieuw Zeeland). 

Bij de (ruil)bijeenkomsten op maandag en dinsdag is elke liefhebber van 
postzegels welkom. De ledenavonden op vrijdag zijn evenwel alleen toegan
kelijk voor leden van Noviopost. 
Alle bijeenkomsten vinden plaats in Wijkcentrum "De Klokketoren", Burg. 
Slotenmaker de Bruïneweg 272 te Nijmegen. 

De middagbijeenkomsten zijn van 14.00 uur tot 16:30 uur, gewoonlijk in zaal 6. 
De avondbijeenkomsten zijn van 19:00 uur tot 22:00 uur in zaal 1. 

Bijeenkomsten Klever 
Briefmarken Sammler 
Verein 

In de eerste helft van 2013 zijn de bij
eenkomsten op de volgende zonda
gen: 

20 januari 
17 februari 
10 maart 
14 april 
12 mei 

9 juni 
7 ju l i 

van 10.00-12.00 uur in het "Kolping-
haus", Kolpingstrasse 11, Kleef. 

Iedereen is van harte welkom ! 

Ledennieuws 
De volgende leden hebben het l i d 
maatschap van de vereniging opge
zegd: 

366 A. Rietbergen 
456 T.A. Theunissen 
910 G. Korenhof 
910G H. Korenhof van de Veen 

Als nieuw l id begroeten w i j : 
92 C. de Bruin 

Voor het volgende nummer van No
vioposta kan copy ingeleverd worden 
tot 15 mei 2013. 
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Wim Nelissen, onze nieuwe secretaris. 

De marsepeinen en chocolade lekker
nijen staan uitdagend op tafel, als we 
op de avond vóór 5 december aan
schuiven in Huize Nelissen in Molen
hoek. We zijn op bezoek bij onze nieu
we - nou ja, al bijna een jaar ! - secre
taris, met wie we een afspraak maak
ten voor een interview in Novioposta. 
Hoewel W i m al vanaf het begin l id is 
van Noviopost, is hij pas de laatste 
jaren met enige regelmaat op de bijeen
komsten te zien. Niet omdat hij pas nu 
aan 't postzegelen is. Nee; hij verza
melt al vanaf zijn 8e jaar, en behoorlijk 
fanatiek. Aanvankelijk met de postze
gels in een Simson-doosje; maar toen 
hij een missie-pakket cadeau kreeg, 
paste dat er niet meer in. 
Veel leeftijdgenootjes verzamelden; 
maar in die ti jd WAREN er gewoon 
postzegels. Niet alleen van Nederland 
(Suriname en Curaçao waren wat 
schaarser), maar ook van Nieuw Zee
land, Australië, Canada, en Duitsland. 

"Vandaag de dag zijn postzegels veel 
minder - of zelfs nauwelijks - toegan
kelijk voor kinderen. Nieuw zijn ze 
voor hen te duur; en de enkele zegels 
die je nog op "post" tegenkomt zijn 
niet interessant genoeg. In de eerste 
100 jaar van de postzegel zijn er in 
Nederland zo'n 600 verschillende uit
gegeven. In de laatste 10 jaar zijn dat 
er ongeveer 800. En het merkwaardige 
is, dat van die eerste 600 - op een en
kele uitzondering na - de meeste vri j 
eenvoudig te vinden zijn. Maar ge
bruikte postzegels van de laatste 10 
jaar zijn veel schaarser.... En kinderen 
wil len ook "uitzicht" hebben: iets 
compleet bij elkaar krijgen." 

En zo belanden we in "de toekomst 
van de filatelie". W i m is daar niet zo 
optimistisch over: "Zaken als posthis-
torie en zegelcollecties: die zullen 
zeker bewaard blijven, maar dan 
vooral in archieven en musea. Overi
gens zijn de zgn. 'topstukken' wel aan 
'mode' onderhevig; prijzen die ervoor 
betaald worden kunnen omhoog, 
maar ook weer omlaag schieten". 

Over het verzamelen in Verenigings
verband is W i m tamelijk pessimis
tisch. Er is geen aanwas: pubers en 
tieners hebben het te druk met andere 

zaken (lichamelijk, geestelijk, emotio
neel), en de ouderen vergrijzen. 

Wat verzamelt W i m zoal ? 
" I k verzamel meer dan alleen postze
gels. Ik heb de neiging om te gaan 
verzamelen zodra ik van iets meer dan 
twee exemplaren tegenkom. M i j n 
grootste verzameling, dat zijn mijn 
boeken: ongeveer 5.000. Op postzegel-
gebied doe ik heel veel: tandingen, 
watermerken, f luor/fosfor, papier
soorten. Maar alleen voor zover ik de 
verschillen echt kan zien. Informatie 
op papier werkt voor mij niet: ik moet 
't daadwerkelijk zien en kunnen ver
gelijken." 

Op de vraag: wat ik het mooiste v ind ? 
Dat is altijd dat waar ik mee bezig ben. 
Maar op 'n gegeven moment komt 
daar ook weer een einde aan. Het stopt 
dan vanwege de financiële kant; of 
omdat je gewoonweg geen aanvullin
gen meer kunt vinden. 

Sinds zijn pensionering, nu zo'n zeven 
jaar geleden, komt W i m ook vaker op 
beurzen Zoals bijvoorbeeld de Postex 
in Apeldoorn en Filafair in Den Bosch. 
Wat hem wel stoort is de vercommer
cialisering; in de filatelie draait het 
steeds meer om geld. 

Tot zover W i m Nelissen de verzame
laar. We stappen hierna over naar 
W i m als secretaris van Noviopost. 
W i m k w a m vroeger alleen op kijk-
avonden voor de grote veilingen. Na 
een aantal (pensioen-) jaren recreëren 
vond hij het ti jd worden om weer iets 
nuttigs te doen. Het was onze onvol
prezen Thea van Hoogstraaten, die 
hem probeerde te strikken met de 
vraag: " K u n je iets doen voor onze 
Vereniging?" 

En W i m had nu inderdaad meer ti jd 
en vond dat er een einde moest komen 
aan een periode van " I k recreëer me 
rot". Eind 2011 werd duidelijk dat se
cretaris Goossens zou stoppen; zijn 
gezondheid speelde hem parten. W i m : 
"Daarover nadenkend vond ik mezelf 
niet zo geschikt voor die functie. Ik mis 
filatelistische kennis, ik heb ook geen 
filatelistisch netwerk, en geen uitge
sproken mening(en) over de filatelie. 

Bovendien stap ik ook niet gemakke
li jk op mensen af om ze te begeeste
ren". 
Toch stelde hij zich verkiesbaar, en in 
de jaarvergadering van 6 januari 
2012 werd hij gekozen tot secretaris, 
als opvolger van W i m Goossens. Over 
zijn motivatie voor die beschikbaar
heid zei hi j : " I k heb er nu ti jd voor, 
maar voel ook de verantwoordelijk
heid om dit te doen". 

Als secretaris ziet hij als belangrijkste 
doelstellingen: de administratie van 
bestuur en Vereniging in orde houden. 
En het bijhouden van het archief. Er 
was door de ziekte van W i m Goossens 
enige achterstallig onderhoud. Hij 
heeft het archief onderverdeeld in 
tweeën: het statisch archief (opgesla
gen in dozen, b.v. voor geschiedschrij
ving) en het dynamisch archief: de 
actuele zaken waarmee nog gewerkt 
wordt . Hi j is een voorstander van een 
papieren archief: "digitaal werkt dat 
uiteindelijk niet". 

"Als bestuurslid behoor je ook een 
aantal dingen te doen. In de Statuten 
staan de doelen van de Vereniging en 
de middelen om die te bereiken". 
(Samengevat: het bevorderen van de fila
telie in de meest ruime zin. En dit kan 
bereikt worden door het verzamelen te 
bevorderen o.a. door bijeenkomsten en le
zingen, houden van tentoonstellingen, 
postzegeldagen en ruilbijeenkomsten, 
voorlichting op filatelistisch gebied, rond-
zenddienst en nieuwtjesdienst) 

(vervolg pagina 8) 
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Afb. 2: proefdruk van de Blue Band stempelvlag in blauwe inkt. Echter voordat die kleur inkt geleverd kon 
worden, was de reclame al ingetrokken. 

In de eerste aflevering van deze reeks 
(Novioposta 2012-1) heb ik uiteenge
zet waarom er in de eerste helft van de 
twintiger jaren van de vorige eeuw bij 
P. en T. behoefte was aan extra inkom
sten uit reclame. De belangrijkste oor
zaken waren de Eerste Wereldoorlog, 
de ingewikkeld geworden internatio
nale handel, inflatie en prijsverhogin
gen waaronder ook de salarissen. 
Voorbeelden van die reclames zijn: 
postkarren en postzegelboekjes; maar 
ook in de wachtlokalen van postkan
toren en op gebouwen werden recla
meteksten geplaats. 

Commerciële reclame in stempels, ter 
vergroting van de inkomsten, werd 
daarbij niet geschuwd. In 1924 ver
scheen de eerste particuliere reclame 
in stempelmachines, namelijk die voor 
"Blue Band / versch gekarnd" (Afb.1). 
Zij was echter van korte duur, omdat 
de concurrenten van "Blue Band" ju 
ridische procedures aanspanden 1). Zij 
voerden die gerechtelijke procedures, 
omdat de PTT ook op hun post stem-
pelreclame maakte voor concurrent 
Van den Berg, de producent van Blue 
Band. En zo kwam er al na één maand 
een einde aan deze reclame, waarvoor 
aanvankelijk een contract van 6 maan
den was gepland (Afb.2). 

Maar P. en T. ging over het maken van 
stempelreclame in discussie met de 
verantwoordelijke Minister van Wa
terstaat en deze gaf toestemming om 
reclame te maken in de "handrader-
stempels", ..."met dien verstande, dat in 
de stempels ook geen reclame voor gemeen
telijke instellingen - van min of meer 
commercieelen aard - zal worden gemaakt, 
doch deze beperkt blijft tot algemene ge
meentelijke belangen". 

En zo ontstonden - wat thans door 
verzamelaars genoemd wordt - de 
reclamehandstempels. 
Om in het plaatselijk postkantoor een 
reclamehandstempel te mogen ge
bruiken, moest door B&W van de be
treffende gemeente een vergunning 
worden aangevraagd bij P. en T. Om 
deze mogelijkheid bij de colleges van 
B & W onder de aandacht te brengen, 
had P. en T. "agenten" aangewezen, 
die - naast de wervingsactiviteiten -
functioneerden als tussenpersoon bij 
de het opstellen van de contracten en 
het ontwerp van de stempels. Zij 
deden dat op een "provisiebasis" van 
15%. 2) 
Behalve een jaarlijks vergoeding voor 
het gebruik van een stempel, moest de 
gemeente ook de aanmaakkosten van 
de stempel(s) betalen. 

De eerste aanvragen voor een vergun
ning van een of meer reclamehand
stempels (afgekort als REHS) 3) kwa
men uit Alkmaar (Afb. 3) en 
Noordwi jk 

In de periode 1925-1970 zijn er in totaal 
in 56 postkantoren in totaal 89 ver
schillende stempels gebruikt. 

Reclamehandstempels in de Regio 
Nijmegen. 

De eerste gemeente in de Nijmeegse 
regio die van de mogelijkheid gebruikt 
maakte (of: gestrikt werd om reclame 
te voeren?) was Ubbergen. In Dienst
order No 762 van 16 december 1925 
lezen we: Reclame in Poststempels. Aan 
het gemeentebestuur van Ubbergen is 
vergunning verleend tot het plaatsen van 
een aankondiging in de stempels, in ge
bruik voor het afstempelen van de corres
pondentie van de hulppostkantoren te 
Ubbergen, Beek bij Nijmegen en Berg en 
Dal. 
Inschriften van de stempels luiden resp.: 
"Lage belastingen, Gunstig gelegen", 
"Goed gelegen. Druk bezocht zomerver
blijf", en 
"Veel natuurschoon. Fraaie buitenverblij
ven ". 

De gemeente Ubbergen had dus voor 
de drie hulppostkantoren in haar ge
meente een vergunning aangevraagd. 
De nadruk in de reclameteksten lag op 
natuur en ligging. 

Tot die aanvraag was besloten in een 
Raadsvergadering van december 1925. 
In het Regionaal Archief van Nijmegen 
is daarvan een verslag aanwezig, 
waarin staat vermeldt: 
"De voorzitter (mr. E.H.J. Baron van 
Voorst tot Voorst) deelt mede, dat het 
Staatsbedrijf der Posterijen gelegenheid 

Afb.1. Ook in Nijmegen werd in de Krag-stempelmachine reclame gemaakt voor Blue Band. Op dit brief
fragment een afdruk van het zgn. continuerende stempel op 27 september 1924. 
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Afb.3. Dienstkaart, waarmee de gemeente Noord-Scharwoude aan Alkmaar de verandering van "werkelijke 
woonplaats" van een ingezetene kenbaar maakte. In Alkmaar werd deze kaart (als bevestiging van de in
schrijving van betrokkene aldaar) weer teruggezonden naar Noord-Scharwoude. Daarbij werd reclame
stempel Alkmaar 3 gebruikt, op 18 augustus 1925. Dat is één van de vroegst bekende afdrukken van recla
mehandstempel REHS 002. 

Mogelijk is aan de Gemeenteraad pas 
achteraf goedkeuring voor invoering 
van deze stempels gevraagd. Want uit 
PTT-archief bli jkt dat alle drie de 
stempels werden vervaardigd in 's 
Rijks M u n t te Utrecht en opgeleverd 
op 6 november 1925. Ze werden door 
P. en T. verzonden op 17 december 
1925. Ze zijn als vervallen aangemerkt 
op 21 december 1927. Na terugont
vangst werden ze alle drie overgedra
gen aan het (toenmalige) Postmuse-
um. 
Voor het gebruik van de stempels is 
voor een periode van 2 jaar een vergoe
ding betaalt: van december 1925 tot 
december 1927. Ze komen hierdoor 
wel voor met drie jaartallen: 1925,1926 
en 1927. 

geeft voor een mooie reclame. Deze kan n. 
I. geschieden in een cirkel om het poststem
pel, dat voorkomt op alle uitgaande post
stukken. De kosten daarvan bedragen on
geveer f. 150,= per jaar, vermeerderd met 
die voor het aanmaken der stempels, het
geen ongeveer f. 30,= per stempel bedraagt. 
Spreker zegt dat, wanneer de Raad daar
mede accoord gaat, daarvoor dan stempels 
zouden kunnen worden gemaakt voor de 
kantoren te Beek en Ubbergen en eventueel 
ook voor Berg en dal. 
Na enige besprekingen wordt zonder 
hoofdelijke stemming besloten om B. en W. 
te machtigen een overeenkomst over deze 
reclame aan te gaan." 

Afb. 4. Brieffragment met een afdruk van stempel 
REHS 0076, op 5 januari 1926. 

Afb. 5. Duitse briefkaart met betaald antwoord. Hierop vraagt een Duitse verzamelaar een afdruk van het 
Ubbergen-stempel voor zijn collectie. REHS0076 is hierdoor op een Duits postwaardestuk afgedrukt, op 26 
januari 1926. 
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Afb. 8. Brief, met 5 verzoekstempets Berg en Dal / 1, van 2 januari 1926. 

Ubbergen (REHS 0076). 
Dit stempel heeft volgnummer 2; aan 
een ander loket van dit (hulp-)post-
kantoor is dus naar alle waarschijnlijk
heid een ander loketstempel met nr. 1 
(en zonder reclame) gebruikt. 
Behalve de "gunstige l igging" wordt 
hier ook de lage belasting als lokkertje 
genoemd. 

Beek bij Nijmegen (REHS 0006). 
Ook hier is er in het stempel sprake van 
een volgnummer (2). De goede ligging 
en een prima zomerverblijf zijn in dit 
stempel de "algemene belangen", 
waarvoor de gemeente reclame maakt. 

Berg en Dal (REHS 0010). 
Dit stempel heeft volgnummer 1. De 
reclame ligt geheel in de toeristische 
sfeer. 

Afb. 6. Vroege afdruk van Beek bij Nijmegen op 
fragment op kinderzegel NVPH 167, van 22 decem
ber 1925. 

Afb. 9. Stempel REHS 0010, op fragment van een 
antwoord-briefkaart, met datum 19 februari 1926. 
Het maandkarakter II voor februari heeft schreven, 
ter onderscheiding van die van de maand novem
ber. In alle andere maanden zijn de Romeinse ka
rakters zonder schreven. 

Na de gemeente Ubbergen zouden in 
de regio nog volgen: Bemmel 
(1926/1931), Elst (1936/1938) en 
Groesbeek (1936). Daarover in volgen
de afleveringen meer ! 

Jos M.A.G Stroom. 

Voetnoten 

1) Gert Holstege, De Blue Bandstem
pels 1924, in Filatelie Informatief, sep
tember 1984, blz. 5530-1 t / m 31. 
2) Voor een uitgebreide beschrijving 
van de werkzaamheden van de "recla
meagenten", zie: Jos M.A.G. Stroom, 
Reclamehandstempels in Nederland, 
in : De Postzak, nr. 206, blz. 37 e.v. 
Uitgave van de Nederl. Vereniging Po 
& Po, juni 2009. 
3) Dit is de afkorting die voor deze 
stempels gebruikt is in de Catalogus 
"Reclamehandstempels 1925 - 1970" 
samengesteld door Jos M.A.G. Stroom 
en Cees J.E. Janssen, uitgegeven door 
Po & Po in 2011. Deze catalogus is te 
bestellen door overmaking van 22 
euro (incl. verzendkosten) op bankre
kening 27.99.662 t.n.v. Comm. Rondz. 
Po & Po. Afb. 7. REHS 0006 op briefkaart 5 cent met opdruk 7½ cent, naar Zwitserland, 1 september 1926. 
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Maar er zijn te veel doelen en middelen 
om dat met zo'n klein bestuur als we 
nu hebben te kunnen doen. Een van 
Wim's prioriteiten is om te werken aan 
de organisatorische omstandigheden 
om dat ook daadwerkelijk te kunnen. 

Maar er kwamen ook klussen om de 
hoek, die niet "des-secretaris" zijn, 
zoals PR afdeling. Toch heeft W i m zich 
beziggehouden met dergelijke activi
teiten, zodat we nu vermeld worden 
in de gemeentelijke gidsen van o.a. 
Gennep, Mook-Middelaar, Malden, 
Groesbeek, Ubbergen en Mill ingen. 
Vermelding in de gids van Cuijk was 
al geregeld door Jan Mulder. 
Die vermeldingen zijn vooral bedoeld 
voor mensen die al op zoek zijn. Voor 
het voortbestaan van de Vereniging is 
het belangrijk om nieuwe leden te 
werven. Hoe v ind je potentiële kandi
daten, als die er al zijn ? Je kunt ze pas 
benaderen als je ze gevonden hebt. En 
dat lukt uitsluitend als deze "ergens 
tegenaan lopen". Zo zou je b.v. exem
plaren van Novioposta kunnen leggen 
in wachtkamers van huisartsen e.d. 
Lid worden is belangrijk omdat je op 
een gegeven moment niet verder 
komt: je hebt rondzendingen, nieuw
tjes, en veilingen nodig. En informatie; 
maar die is helaas weinig toegankelijk. 

Er staan nog meer actiepunten op de 
lijst van de secretaris: het toegankelijk 
maken van de Verenigingsbiblio
theek, en nadenken over "Postzegel-
Totaal". W i m vindt het - als bestuurs
l id - jammer dat de Bekerlezingen er 
bij PZ-totaal niet meer zijn. W i m : "Be
kerlezingen geven een Vereniging ca
chet; ze zijn representatief voor de 
(organiserende) Vereniging. Maar 
daarvoor is in de eerste plaats een 
charismatisch figuur als 'trekker' no
d ig" . 

Naast het gebrek aan mensen die be
paalde karren wil len trekken, ziet hij 
als de grootste zorg van de Vereniging 
de financiële situatie. Het is wel een 
ongelukkige tijd om de contributie te 
verhogen. Maar het zal toch noodza
kelijk zijn. 

We besluiten de avond met een kijkje 
in Wim's bibliotheek, waarbij hij trots 
zijn mooiste boeken laat zien. En 
nemen daarna hartelijk afscheid om 
weer huiswaarts te keren. 

Van uw secretaris 

Enige jaren geleden werd het voorstel 
om de verenigingsbibliotheek weg te 
geven, door de leden niet zo'n goed 
idee gevonden. Opgeslagen in dozen 
heeft die bibliotheek sindsdien even
wel niet echt een rol kunnen spelen. 
Op zoek naar een ruimte in De Klok
ketoren om de boeken onder te bren
gen, werd ons een af te sluiten ruimte 
in de kelder aangeboden, waar boven
dien de spullen die we opsloegen in 
diverse kasten en achter het podium, 
voor een groot gedeelte, een plaats 
konden vinden. Omdat alles kosten
neutraal kon gebeuren hebben we dat 
aangenomen. Voorzitter en secretaris 
zijn voortvarend aan het schoonma
ken en inrichten geslagen. Dat er 
schoongemaakt werd, hebben velen 
gemerkt want zelfs de brandweer 
kwam kijken. Na de ruimte voorzien 
te hebben van de nodige opbergschap-
pen, was daarvoor enige bekleding 
gewenst. Stukken vinylvloerbedek-
king leken daartoe ideaal. Na de 
Kringloopwinkel in Groesbeek en de 
Vrije Markt in Cuijk vergeefs afge
struind te hebben, ging ik eens kijken 
bij Hofmans Tapijten aan de Beerse-
straat in Cuijk. Daar hadden ze precies 
wat ik nodig had. Maar de prijs was 
bezwaarlijk voor een vereniging die de 
financiële eindjes maar moeilijk aan 
elkaar geknoopt krijgt. Ik raakte in 

gesprek met de heer Twan Hofmans, 
die ik mijn probleem uitlegde en hij 
bood mij de benodigde coupons gratis 
aan voor de vereniging; toch een ver
koopwaarde van r u i m € 50,-. Het 
hoeft geen betoog, dat ik hem zeer 
erkentelijk was en hem, namens de 
vereniging, hartelijk heb bedankt. 
De ruimte is klaar. In een aparte, stalen 
kast daarin, bevindt zich inmiddels 
de bibliotheek. Deze is bescheiden van 
omvang en beslaat drie planken van 
90 cm. Maar er staat ongelofelijk veel 
informatie in ! Niet alleen nuttige, ook 
interessante! Wat we nu nodig hebben, 
is een bibliothecaris, die de inventaris
lijst bijhoudt en op de verenigings
avonden de leden in de gelegenheid 
stelt aan te geven welke boeken ze 
zouden wil len lenen en die op te halen. 
Verder de teruggebrachte boeken 
weer terug te zetten en aantekening te 
houden van de uitgeleende boeken. Ik 
schat: zelfs bij een grote vraag, minder 
dan een kwartier werk per avond. Wie, 
oh wie w i l dit doen? 
Voor de volledigheid: de tentoonstel
lingskaders zijn te groot om naar de 
kelder te brengen en die liggen opge
slagen op een tweetal 'karren' onder 
het podium. De ruimte daaronder 
hebben we aangehouden. 

W i m Nelissen 
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Notulen van de Jaarvergadering gehouden op 11 januari 2013. 

1. Opening, een woord van wel
kom en van herdenking. 
Om 20:09 uur opent de voorzitter (de 
heer A.F. Buitenhuis) de vergadering 
van 31 aanwezigen en heet allen van 
harte welkom. Namens het bestuur 
wenst hij iedereen een goed 2013 toe, 
zowel in hun persoonlijke levensom
standigheden als op postzegelgebied.. 
Helaas zijn ons ook in het afgelopen 
jaar weer een aantal leden ontvallen. 
De zes leden, welke vermeld zijn in het 
Jaarverslag en bovendien de sinds 31 
augustus 2012 overledenen, te weten: 
erelid mevr. J.A. Nienhuis (Nijmegen) 
en de heren T.W. Gerrits (Heijen) en J. 
F.A. Arntz (Lent). Ook is bericht ont
vangen van het overlijden van de heer 
B.Maas (Eindhoven); hij was welis
waar geen l i d , maar bij velen wel be
kend vanwege zijn aanwezigheid bij 
de grote veilingen. 
Er wordt een minuut stilte in acht ge
nomen om deze tien overledenen te 
gedenken. 

Bericht van verhindering is ontvangen 
van de heer A.G. (Lard) van den Berg; 
hij was er vandaag graag bij geweest, 
maar is gisteren in het ziekenhuis op
genomen. 
Ons Hoofd Rondzendingen en be
stuurslid G.L.P. (Gerard) Dezaire kan 
ook niet aanwezig zijn; hij is zeer ern
stig ziek, waarbij het perspectief op 
herstel gering is. 

2. Notulen van de Jaarvergadering 
van 6 januari 2012. 
Er zijn geen vragen of op- en aanmer
kingen en de notulen worden unaniem 
goedgekeurd en aldus vastgesteld. 

3. Jaarverslagen 
a. voorzitter (voorwoord). Geen op
merkingen. 
b. secretaris. Geen opmerkingen. 
c. ledenadministratie. Geen opmer
kingen. 
d. commissie activiteiten. 

Bijeenkomsten. Mevrouw M. 
Bleumink - Liebers vraagt of de m i d 
dagbijeenkomsten niet eerder kunnen 
beginnen. Om half twee zijn er al leden 
aanwezig en tegen vier uur is iedereen 
al weer weg. Om half twee is er ook 
altijd personeel van De Klokketoren 
aanwezig. 

Formeel staat de ruimte ons ter be
schikking van 14:00 tot 16:30 uur. Zo 
is het ook gepubliceerd, voor de rest 
van het seizoen. Indien men dat wenst, 
kan onderhands met de bezoekers van 
de middagen en met de mensen van 
De Klokketoren afgesproken wordt , 
voortaan om 13:30 uur te beginnen, 
maar een formele wijziging zal moeten 
wachten tot volgend seizoen. Dan zal 
de aanvraag gericht worden op de tijd 
13:30 - 16:00 uur. 

V e r l o t i n g e n . 
Mevrouw I.M. Verkleij merkt op dat 
ze de variatie in de verlotingen die het 
vorig jaar was ontstaan, erg leuk vond. 
Deze variatie ontstond doordat geïm
proviseerd moest worden wegens de 
afwezigheid van mevr. Th.G. van 
Hoogstraaten- van Rijswijk, die de 
verlotingen en prijzen altijd regelde. 
Mevr. Verkleij bepleit om deze varia
tie, waarbij meerdere mensen bij toer
beurt de prijzen verzorgden, voort te 
zetten. 
Mevr. Bleumink brengt in het midden, 
dat ze de kwaliteit van de prijzen 
dusdanig beneden de maat vindt, dat 
ze niet langer loten w i l verkopen. 
Mevrouw Van Hoogstraaten geeft aan 
dat er zich fouten hebben voorgedaan, 
maar dat die naar haar inzicht nu tot 
het verleden behoren. Zegels die als 
prijs gewonnen worden, moeten van 
goede kwaliteit zijn. Mocht dat een 
keer niet het geval zijn, dan dient men 
bij haar te reclameren en dan zal zij 
daar wat aan doen. 
Wat betreft de variatie geeft ze aan dat 
ze zich houdt aan afspraken die er 
liggen, dat w i l zeggen dat de prijzen 

op clubavonden op vrijdag bestaan uit 
Nederlandse zegels (na de oorlog 
postfris), en op de ruilavonden op 
maandag gericht zijn op het betreffen
de thema, iets dat best moeilijk in te 
vullen is. 
Mevr. Verkleij vraagt waarom op vr i j 
dag de variatie niet ook groter zou 
kunnen zijn. Deze opvatting vindt 
ondersteuning. Suggesties volgen, 
zoals: Ned. & O.G., boekjes, post 
(waarde)stukken, de eerste ' loteling' 
als eerste de prijs te laten uitzoeken of, 
in principe alles wat filatelistisch op 
een of andere manier interessant is. 
Conclusie: de kwaliteit van de prijzen 
moet in orde zijn en over de aard/va
riatie van de prijzen gaat het bestuur 
zich beraden. 
e. redactie Novioposta. Geen opmer
kingen. 
f. rondzenddienst. 
Het (bedrijfs)resultaat van de Rond
zenddienst is niet florissant. Dat het 
bijna vierhonderd Euro hoger is dan 
het vorig jaar, is een eenmalig effect 
doordat een groot bedrag, op het juis
te moment, voor een juiste periode, 
tegen een aantrekkelijke rente, kon 
worden vastgezet. Probleem is de te
ruglopende omzet en de lage rente
voet. 
De heer J.M.A.G. Stroom spreekt zijn 

waardering uit voor de massale hoe
veelheid werk die verzet wordt door 
de mensen die de rondzenddienst 
verzorgen. Maar hij beklaagt zich er
over dat de aangeleverde boekjes er 
soms niet ui t zien qua verzorging en 
inhoud. De heer M.C. Meeuwsen geeft 
aan, dat als alles teruggestuurd wordt 
wat beneden de maat is, er vri jwel niets 
meer over blijft. Maar hij vindt ook dat 
de boekjes er vaak niet behoorlijk uit
zien en als dat zo nu en dan eens wel 
het geval is, de prijzen hoog zijn. Het 
probleem is bekend, maar moeilijk aan 
te vatten. Er zijn ook weinig inzenders. 
Er was een ti jd dat alleen boekjes van 
eigen leden in de rondzending zaten. -
Noodgedwongen is men ertoe overge
gaan om ook andere inzenders toe te 
laten. Met als gevolg dat de boekjes die 
circuleren, soms heel Nederland al zijn 
door geweest. 
Er wordt afgesproken dat de boekjes 
van eigen leden in elk geval met voor
rang in circulatie gebracht worden en 
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dat er nog weer eens een oproep - ook 
in Novioposta - aan de leden gedaan 
wordt om boekjes voor de rondzen
dingen in te sturen. 
g. veilingen. Geen opmerkingen. 
h. ledenwerving. Geen opmerkingen. 
i. nieuwtjesdienst. Geen opmerkin
gen. 
j. FDC-dienst. Geen opmerkingen, 
k. PR. Geen opmerkingen. 
1. bibliotheek. 
De heer Stroom vraagt hoe de situatie 
met de bibliotheek momenteel is. De 

bibliotheek is inmiddels onderge
bracht in een ruimte in de kelder van 
De Klokketoren. We hebben nu een 
bibliothecaris nodig, die de boeken 
toegankelijk maakt voor de leden. 
m. tentoonstellingen. 
De secretaris (de heer W.J. Nelissen) 
geeft aan dat hij van mening is, dat 
deze soorten gegevens (zoals ook het 
volgende punt, de eregalerij) op de 
website een plaats moeten vinden. 
Maar daarbij bestaat een tweetal pro
blemen. Het eerste is dat slechts een 
deel van de leden van Internet gebruik 
maakt en het andere, dat hij van me
ning is dat persoonsgegevens achter 
een inlogprocedure geplaatst moeten 
worden. 

n. eregalerij. Geen opmerkingen 
o. penningmeester. 
De penningmeester (de heer A. Thijs-
sen) geeft aan dat door een afnemend 
ledental en toenemende kosten, het 
nadelig saldo structureel is. Het tekort 
bedraagt ongeveer € 10,- per l i d . Hi j is 
van mening dat verhoging van de 
contributie met dat bedrag niet het 
gewenste resultaat zal hebben, omdat 

er dan zoveel leden zullen bedanken 
dat het tekort in stand blijft. Een van 
de aanwezigen geeft aan dat hij bij een 
dergelijke verhoging inderdaad zou 
bedanken. 
De heer Stroom w i l een ander licht 
werpen op het tekort: het is helemaal 
niet zo erg, want als je structureel geld 
overhoudt, besteed je te weinig ten 
behoeve van de vereniging. 
De heer Toussaint doet de suggestie 
om eens in Den Bosch te informeren, 
want volgens hem hebben ze daar 
enige tijd geleden wel een drastische 
contributieverhoging doorgevoerd en 
die vereniging groeit behoorlijk. 
Er ontstaat een gedachtewisseling, 
overigens zonder duidelijke uitkomst, 
over de vraag of een drastische verho
ging wel of niet tot een aanmerkelijk 
aantal opzeggingen zal leiden. Hierbij 
komt van meerdere zijden, de vraag 
naar voren wat elk van de diverse ac
tiviteiten opbrengt of kost. Daarvan 
bestaat geen eenvoudig overzicht, 
maar het antwoord is dat de meeste 
activiteiten kleine positieve resultaten 
opleveren. Postzegel Totaal levert 
evenwel een negatief resultaat, voor
namelijk als gevolg van de huur voor 
De Klokketoren en de huur van de 
schragen. Postzegel Totaal is opgezet 
om leden te werven; vervult het in 
dezen inderdaad zijn functie? Zo niet, 
dan zullen de handelaren de prijs 
moeten opbrengen, die het geheel 
kost. Nu betalen ze € 7,- per meter. Er 
worden een bedrag genoemd van 
€ 90,- per meter voor drie dagen, dat 
gehanteerd zou worden bij Postex. 
Vervolgens slaat de discussie een zij
weg in. De heer Toussaint geeft aan 
dat, naar zijn mening, het filatelistisch 
gehalte van de verschillende activitei
ten tekort schiet. Dit wordt niet ont
kend en er is ook bijval. Van de kant 
van het bestuur wordt aangegeven, 
dat dit zo mag zijn, maar dat de be
hoeften en wensen van de leden in 
dezen, tamelijk duister zijn en dat bo
vendien het vinden van mensen die 
meehelpen de bestaande activiteiten 
draaiend te houden, welhaast een on
mogelijkheid is. Laat staan dat het 
bestuur in staat is vernieuwende in i t i 
atieven te ontplooien. Als er door de 
leden initiatieven genomen worden 
om het filatelistisch gehalte op te stu
wen, is het bestuur graag bereid deze 
te ondersteunen. 

De voorzitter keert terug tot het onder
werp: de huidige koers van de vereni
ging leidt tot een tekort. In het verle

den zijn reserves opgebouwd. Als er 
geen plannen zijn waarvoor die reser
ves ingezet moeten worden, dan is er 
geen groot bezwaar tegen om op die 
reserves in te teren. Maar je kunt daar 
niet lang mee doorgaan. Vandaar de 
afweging van contributieverhoging in 
stapjes. Vandaag het voorstel tot ver
hoging met € 2,50, met als oogmerk dat 
wat we wi l len behouden wat we heb
ben. 
Voor verdergaande of nieuwe, dan 
wel vernieuwende activiteiten, moet 
je de menskracht hebben. Als die er is, 
valt te overwegen voor die activiteiten 
extra contributie te vragen. 

Pauze. Na een pauze van r u i m twint ig 
minuten, waarin in kleine kr ing nog 
levendig gediscussieerd werd en een
ieder de uitgereikte consumptiebon, in 
een drankje kon omzetten, werd de 
vergadering voortgezet. 

4. Verslag Kascommissie 2011-2012. 
De commissie bestaat uit de voorzitter, de 
heer F.J, van Vorstenbos, het lid de heer M. 
Bernhard en, als reserve, de heer F. Wan
ders. 
Door omstandigheden heeft de con
trole niet kunnen plaatsvinden door 
genoemde heren Vorstenbos en Bern
hard. De controle is uitgevoerd door 
het reservelid, de heer Wanders, en de 
ad hoe aangezochte heer A.J.H. Jans
sen, welke al eerder van zo'n commis
sie heeft deel uitgemaakt. De vergade
ring verklaart zich akkoord met deze 
gang van zaken. 
De heer Wanders vat in het kort het 
opgestelde verslag samen: de commis
sie heeft zich overtuigd van de correc
te en minutieuze verslaglegging en 
heeft een goed beeld gekregen van het 
financiële reilen en zeilen van de ver
eniging. 
De commissie stelt de vergadering dan 
ook voor de penningmeester te de
chargeren voor de gevoerde boekhou 
sen, welke al eerder van zo'n commis
sie heeft deel uitgemaakt. De vergade
ring verklaart zich akkoord met deze 
gang van zaken. 
De heer Wanders vat in het kort het 
opgestelde verslag samen: de commis
sie heeft zich overtuigd van de correc
te en minutieuze verslaglegging en 
heeft een goed beeld gekregen van het 
financiële reilen en zeilen van de ver
eniging. 
De commissie stelt de vergadering dan 
ook voor de penningmeester te de
chargeren voor de gevoerde boekhou-
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ding en het bestuur voor het gevoerde 
financiële beleid. Aldus geschiedt 
onder applaus. 

5. Vaststellen begroting en contribu
tie voor het seizoen 2013-2014; het 
Bestuur stelt voor de contributie vast te 
stellen op €30,- en de korting bij tijdige 
betaling te handhaven op € 2,- (feitelijke 
contributie dus € 28,-). Dit betekent een 
verhoging van € 2,50, zoals vorig jaar al 
is aangekondigd. 
De voorzitter stelt voor de begroting 
te accorderen en daarmee impliciet de 
contributieverhoging te accepteren. 
Dit voorstel wordt bij acclamatie aan
genomen. 
De heer Stroom informeert of de plan
nen met de bibliotheek op de begroting 
gaan drukken. Dit is niet het geval. De 
secretaris geeft toelichting. (Zie daar
voor ook Novioposta.) 

6. Benoeming Kascontrolecommis
sie 2012-2013. 
Gezien het verloop van de kascontrole 
over 2011-2012 stelt de voorzitter voor, 
de heer Bernard te benoemen tot voor
zitter, de heer Vorstenbos tot l id en de 
heer Janssen tot reservelid. En boven
dien de heer Wanders als extra reser
velid, want daaraan is kennelijk be
hoefte. 
De vergadering gaat zonder hoofdelij
ke stemming akkoord. 

7. Bestuursverkiezing. Aftredend is de 
heer W.J.Nelissen. Hij stelt zich herkies
baar. 
Er zijn twee vacatures, waarvan de taak
inhoud bespreekbaar is. Hei bestuur roept 
kandidaat- bestuursleden op, zich voor 1 

januari 2013 te melden bij de secretaris. 
Er zijn geen andere kandidaten. De 
heer Nelissen wordt herkozen en de 
vacatures blijven open. 

8. Voorgenomen bestuursbeleid voor 
2013-2014. 
De voorzitter vertelt. 
Het bestuur probeert de dingen zoda
nig te regelen dat onze vaste activitei
ten ook in 2013 kunnen plaatsvinden 
en treft zodanige voorbereidingen dat 
zulks ook in 2014 het geval kan zijn. 
Dit houdt onder meer in dat we ook 
voor het jaar 2013-2014 uitgaan van 
twee grote veilingen, hoewel ons die 
in financiële zin niets opleveren. 
We kunnen dat alleen doen onder de 
voorwaarde dat de Gemeente Nijme
gen / afd. Wijkaccommodatie ons 
dezelfde coulance blijft betonen als ze 
al jaar in jaar uit gedaan heeft. Alleen 
dan zijn de 32 bijeenkomsten per jaar 
mogelijk. 
Plannen voor het aangevangen kalen
derjaar zijn: 
- opstellen van een reglement voor en 
het in het leven roepen van een Com
missie Nalatenschappen; 
- centraliseren van de opslag van onze 
spullen in De Klokketoren (in een 
eigen kelderruimte); zoals al 

gezegd is de bibliotheek hierin in 
middels ondergebracht; 
- afscheid nemen van bijna 2 m3 aan 
materialen (meest spellen) van de 
jeugdafdeling; 
- trachten een enquête vorm te geven 
met als doel de opvattingen van de 

leden t.a.v. een aantal zaken te leren 
kennen en deze enquête in eerste in 
stantie af te nemen onder de bezoekers 
van de bijeenkomsten. 
9. Rondvraag 
De heer Stroom doet het aanbod om 
samen met de heren H. Geurts en J.F. 
G. Spijkerman een filatelistische quiz 
te verzorgen op een van de ledenavon
den. Het aanbod wordt met graagte 
aanvaard. Nadere uitwerking volgt. 

10. Sluiting 
Om 22:28 uur sluit de voorzitter de 
vergadering, waarna nog de verloting 
plaatsvindt. 

11. Na afloop 
Na afloop van de vergadering bood de 
heer J.F. den Hertog aan om, vanuit 
zijn ervaring, van dienst te zijn bij de 
opstelling van een Reglement Com
missie Nalatenschappen. 
De heer J. van der Klei bood aan om 
weer, net als hij vroeger gedaan heeft, 
de berichtgeving over de ruilavonden 
en over Postzegel Totaal naar de regi
onale bladen te verzorgen. 
De heren Toussaint en Op den Camp 
zegden toe bij de start van het nieuwe 
seizoen, maximaal vijf keer per jaar, de 
lezingen en presentaties van verzame
lingen terug te brengen op de vrijdag
se clubavonden. 

We zullen van het aanbod gaarne ge
bruik maken en namens het bestuur 
dank ik deze vier heren allen van harte. 

W i m Nelissen, secretaris 
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Bestuur 
Voorzitter: 
A.F. Buitenhuis, Tolhuis 20-30, 
6537 LW Nijmegen, tel. 024-3449032 
voorzitter@noviopost.nl 

Secretaris: 
Drs. W.J. Nelissen, Heidepad 8, 
6584 CX Molenhoek, tel. 024-3584332 
secretaris@noviopost.nl 

Penningmeester: 
A. Thijssen, Bongerd 68, 
6581 TH Malden, tel. 024-3581054 
korethijs@kpnplanet.nl 
Postbankrekening 575462 t.n.v. 
Fil. Ver. "NOVIOPOST" Nijmegen 

Ledenwerving: 
Mevr. Th.G. v. Hoogstraaten-v. Rijs
wijk, Zebrastr. 18, 
6531 TX Nijmegen, tel. 024-3550895 

Commissaris Activiteiten: 
vacature 

Rondzenddienst, algemene leiding 
en administratie: 
G.L.P. Dezaire, Lankforst 52-14, 
6538 KH Nijmegen, tel. 024-3446150. 
g.dezaire@upcmail.nl 

Pr-afdeling 
voorzitter: 
vacature 

lid: W.J.M. Goossens, De Tuier 54 
6562 RB Groesbeek, tel. 024-3974654 
w.j.m.goossens@chello.nl 
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